
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 12. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 czerwca 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra obrony narodowej Mariusza Błaszczaka 

W dniu 28 grudnia 2015 r. w siedzibie Polskiej Grupy Zbrojeniowej podpisano umowę między Polską 

Grupą Zbrojeniową, Inspektoratem Uzbrojenia MON, Zakładami Mechanicznymi „Bumar-Łabędy” w spra-

wie modernizacji, wykonania przeglądów na poziomie F6, doprowadzenia do pełnej sprawności technicznej 

(na podstawie innej umowy) 128 czołgów Leopard 2A4. W lipcu 2018 r. tę umowę aneksowano, wskutek 

czego ma być wyremontowane kolejne 14 czołgów. Umowa przewiduje modernizację 128 leopardów do 

30 listopada 2020 r. oraz kolejnych 14 leopardów do końca listopada 2021 r. 

Modernizacja wyżej wymienionych pojazdów jest ważnym elementem poprawy kondycji polskich wojsk 

pancernych. 28 maja 2020 r. na oficjalnej stronie Polskiej Grupy Zbrojeniowej ukazał się artykuł, w którym 

podano informację, iż formalnie zakończono proces odbioru pierwszych 2 czołgów Leopard w stanie 2PL, 

a w następnym tygodniu powinny zostać oddane kolejne 3 czołgi (https://grupapgz.pl/blog/pierwsze-

leopardy-2pl-odebrane/). Wynika z tego, iż w ciągu 4,5 roku uda nam się oddać tylko 5 ze 142 czołgów. Stąd 

łatwo wysunąć wniosek, że kontrakt nie zostanie sfinalizowany w wyżej wymienionych terminach. 

Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi na pytania: z jakiego powodu modernizacja czołgów Leopard 2A4 

przebiega tak wolno i w jakim dokładnie terminie zostanie oddane kolejne 137 czołgów? 

Z poważaniem 

Andrzej Kobiak 


